
Beretning Kvols Forsamlingshus 2022

Året startede med efterdønningerne af covis pandemien – selv kunne jeg ikke deltage i vor årlige 
generalforsamling den 21. februar 2022 – da jeg havde corona.

Konstitueringen blev klaret:

Bestyrelsen blev sammensat og følgende blev medlemmer i 2022: Carl Christian Sørensen, Jens 
Aage Vigen Larsen, Jørgen Nonbo, kasserer Kim Buus, suppleant Bjarne Rasmussen og formand 
Erling Annesen.

Efter et noget turbulent og ikke tilfredsstillende opstillet regnskab fra 2021 og Silkes fraflytning kra
Kvols, overtog Kim pladsen og fik sammen med Bjarne og Grete rekonstrueret Forsamlingshusets 
regnskab – så det levede op til gældende retningslinjer.

Skiftet af kasserer var dog en omsiggribende affære i forhold til Andelskassen, der har en meget 
bureaukratisk om omkostningstung tilgang til et sådant skifte. Paradoksalt nok meddeler 
Andelskassen selv følgende om deres egen økonomi: Basisindtjeningen er steget med 21,9 % til 
103,8 mio. kr. mod 85,1 mio. kr. i samme periode sidste år. Udviklingen er især drevet af et højt 
aktivitetsniveau og en stigning i gebyrindtægterne på 11,2 %.
Af samme årsag undersøgte vi alternative pengeinstitutter, men måtte konstatere, at det 
beklageligvis ikke ændrede sig sønderligt, i forhold til vor forenings vilkår.

Vi overgår fra NemID til MitID for Kvols Forsamlingshus, og aftalte at (Kasserer/Udlejer) dvs.
Kim og Carl Christian, ud over formand Erling anføres som tegningsberettigede. Alle skal have 
MitId adgang til E-Boks og MitVirk.

Ikke blot den coronabetingede nedlukning som både trak aktiviteter og medlemmer af forenings- og
arrangementslivet hos mange lokale foreninger, men også Ruslands angreb på Ukraine den 24. 
februar kastede vort samfund ud i omfattende ændringer, herunder mangel på naturgas.
Den efterfølgende mangel på naturgas medførte, at Regeringen kom med deres nye energiudspil 
”Danmark kan mere 2” - som helt konkret betød, at det skal være slut med naturgas i Danmark i 
2030.
Viborg Kommune meddelte d. 12. januar 2023, at ”Kvols Forsamlingshus ligger i et område, hvor 
der i øjeblikket ikke er planer om fjernvarme.” og herfra opfordrede man os til at undersøge 
alternativer.

For Kvols Forsamlingshus betød naturgasmanglen stærkte forøgede opvarmningsudgifter og behov 
for at afklare kommende opvarmning. Vi har derfor iværksat en proces med at undersøge en luft til 
luft opvarmning (laveste omkostning ved etablering) - 
Vi har i november rettet en foreløbig henvendelse om støtte til Nordeafonden og har her fået 
følgende tilbagemelding: 
”Vi har nu vurderet jeres projektidé og mener, det vil være relevant for jer at søge støtte under 
Nordea-fondens fokusområde Liv i det lokale.
Under ’Liv i det lokale’ kan der søges op til 200.000 kr., men der støttes typisk med mellem 10.000 
og 40.000 kr.
Vær opmærksom på, at denne vurdering er en vejledning til ’næste skridt’ og dermed ikke en 
garanti for støtte. En stillingtagen til selve projektet kræver en egentlig ansøgning.”

Anslået budget for investeringen på ca. 30.000 kr. Beslutningen om videre forløb skal afklares på 
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denne generalforsamling.

Kvols Forsamlingshus energiforbrug 2022.

Vi har haft en udgift på 44.238 kr. ( El/Gas/Vand/Renovation/Hjertestarter m.v) og Forsikringer 
8.100 kr. Udregninger ved indtægter og udgifter viser at et netto underskud på ca. 1000 kr.
Medlemsstatus i Kvols Forsamlingshus.

17 indbetalinger svarende til 30 prs ( der er 61 indbyggere i Kvols og 102 i Kvols Sogn ).
Manglende medlemstal tror vi primært skyldes forglemmelser, og at man skal betale til 2-3 
foreninger.
Vi foreslår en fælles betaling – med efterfølgende fordeling – forslaget vendes på denne general-
forsamling. Desuden etablerer vi mulighed for at betale med MobilePay udover sædvanlig betaling 
og eventuelt  2 gange hvor man fysisk kan møde op og betale i Forsamlingshuset. Betaling skal 
være gennemført inden generalforsamlingen, for at være stemmeberettiget.

Årets udlejning (2022).

Forsamlingshuset har været udlejet 17 gange i 2022. En relativ stor nedgang.
(Foredragsforeningen har stået for de 7 arrangementer). Den manglende udlejning medfører
mindre indtjening. Der er behov for at vi finder ud af hvad der skal gøres. Hvis vi laver
arrangementer, der trækker folk til udefra, kan det måske medføre flere udlejninger.
Status drøftes på Generalforsamlingen

Donering af WIFI, samt indkøb af projektor og højtalere.

Vi har fået doneret en WiFi løsning fra Zebnet, som fungerer fint. Vi har derfor lavet et sponsorskilt,
som er hængt op.  Vi har købt en fremviser, som Bjarne har skaffet. Desuden har vi, efter ønske fra 
brugere, som ønskede at vi kunne forstærke lyd ved foredrag, fortællinger og møder samt bruge til 
musik, indkøbt lydsystem med højtalere.
På generalforsamling - Skal vi dele udgiften med Foredragsforeningen ?

Aktiviteter ved siden af det almindelige vedligehold ude og inde.

”Ølbrygnings depotet” er blevet tømt, og der er blevet ryddet op på loftet. I den sammenhæng er 
gamle protokoller og materialer fra tidligere tider i Kvols Forsamlingshus blevet afleveret til  
Løgstrup og Omegns Lokalarkiv.

Kommende aktiviteter:

- Forgangen trænger til en opfriskning med maling m.m. Vi vil forsøge i løbet af foråret, inden 
udlejning til konfirmationer, at male maler forgangen og vi vil prøve at erhverve malerester for at 
minimere udgifterne. Desuden vil vi male i lille sal i løbet af forår/sommer.

- Det er ikke indbydende med al vor opmagasinering med stole/borde/babystole/serveringsbord og
rulleborde i indgang og lille sal, hvis de skal bruges lidt mere. Det skal vi have en drøftelse om.
Skal vi bygge et opmagasineringsrum til det ?
Det kan undersøges om der kan udviddes bag Forsamlingshuset med et opbevaringsrum, herunder 
rørføring under et evt. hus. I den sammenhæng blev det aftalt at drænrør skal spules.
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Drøftelse på baggrund af henvendelse fra ”Huset på Knuden”

Fra Anders Jensen ( fmd. Huset på Knuden):
 Der foreligger tilsagn til Huset På Knuden på 600.000 kr. fra Boligstyrelsen. I den sammenhæng 
ønsker Gruppen bag Huset på Knuden af afklare evt. opbakning fra Kvols Foreningerne. Gerne via 
et fælles møde. Punktet drøftes på denne Generalforsamling.

Bestyrelsen for 
Kvols Forsamlingshus 
fmd.
Erling Annesen
21. februar 2032.
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